
مدافع تیم فوتبال استقلال تهران با گذشت دوهفته از 

بازی این تیم مقابل نفت مسجدسلیمان هنوز معتقد 

است حقش در آن بازی اخراج نبوده و داور می توانست 

مهربان تـــر برخورد کند. او بـــا این حال خود را آماده 

می کنـــد تا با تیمش نتیجه خوبی در بازی با ســـایپا 

بگیرند و به طور کامل از بحران خارج شوند. زکی پور 

همچنین کری خوانی برای تیم رقیب را که در آستانه 

راه یافتن به فینال آسیا قرار دارد، فراموش نکرده است.

 گفت وگـــوی »فرهیختگان« با میـــلاد زکی پور را در 

ادامه می خوانید.

شـــرایط اســـتقلال را پیش از دیدار مقابل سایپا 

چطور ارزیابی می کنی؟

تمرینات خوبی را برای این بازی پشت سر گذاشته ایم. 

بازیکنان آماده هســـتند تا مقابل سایپا بازی خوبی را 

برگزار کنند. تنها مشکل ما این است که ملی پوشان مان 

در تمرین حضور ندارند، البته خدا روشکر که اردوی 

تیم ملی امید زودتر تمام شـــد و بازیکنان ما زودتر در 

تمرینات حضور پیدا می کنند. 

فکر می کنی توان شکست سایپا را دارید؟

بازی ســـختی در پیش داریم، این تیم از بازیکنان و 

مربی خوبی برخوردار است. تیم آنها جوان و با انگیزه 

اســـت و از تمام توان خود استفاده می کند تا مقابل 

ما بتواند به پیروزی برســـد. با توجه به اینکه در جام 

حذفی هم مقابل این تیم بازی داریم، در کل فکر 

می کنم بازی های جذابی را شاهد باشیم. 

در ایـــن فصـــل در ترکیـــب ثابـــت 

استقلال بازی می کنی. جایگاهت 

را حفظ خواهی کرد؟

برای این فصل خیلی  انگیزه دارم و خدارو 

شکر که شفر و کادر فنی استقلال 

به من اعتماد کردند و من 

را به طور ثابـــت بازی 

می دهند. می خواهم 

تا آخر فصل همین روند 

را ادامه دهم. ما امسال 

ســـال سختی در پیش 

داریم و بازیکنان باید در 

بهترین شرایط آمادگی قرار 

داشته باشند. 

البته کمی هم خشن 

بازی می کنی. در آخرین بازی اســـتقلال )مقابل 

نفت مسجدسلیمان( از زمین اخراج شدی!

من بازیکن خشـــنی نیستم و در آن بازی هم فقط دو 

خطا مرتکب شـــدم. باور کنید حق من اخراج نبود. 

کارت زرد دومم را قبول داشـــتم اما درمورد کارت زرد 

اولم داور می توانست کمی با من مماشات کند. خیلی 

ســـخت با من برخورد کرد، زیرا من دو خطا بیشتر در 

زمین نکردم و در این گونه مواقع هر دو خطا را اخطار 

نمی دهند. 

در برنامه 90 هم مشخص شد پنالتی ای که علیه 

تیم تان گرفته شد، درست نبود. 

بله، درمجموع قضاوت آن بازی اصلا خوب نبود، زیرا 

داور تحت تاثیر جو ورزشـــگاه قرار گرفت. در صحنه 

پنالتی روزبه چشمی خیلی دور بود اما نمی دانم چرا 

داور به اشتباه یک پنالتی به ضرر تیم ما گرفت. با این 

حال خوشحالم درنهایت تیم ما برنده مسابقه شد. 

بازی مقابل ســـایپا در لیگ برایتان مهم تر است 

یا جام حذفی؟

هردوی آنها برای ما اهمیت دارد و می خواهیم همچون 

بازی مقابل نفت مسجدســـلیمان هم در لیگ آنها را 

شکســـت دهیم و هم در جـــام حذفی. فکر می کنم 

بزرگ ترین رقیب ما در جام حذفی سایپا باشد، چون 

معتقدم اگر این تیم را ببریم به جمع چهار تیم پایانی 

راه پیدا می کنیم. 

پرسپولیســـی ها هم درآســـتانه حضور درفینال 

لیگ قهرمانان آســـیا قرار دارند. در این خصوص 

نظری نداری؟

مـــا می توانســـتیم به جای الســـد الان با 

پرسپولیس در نیمه نهایی لیگ قهرمانان 

بازی کنیم. مقابل نماینده قطر حق مان 

باخت نبود کلی تلاش کردیم که پیروزی 

را به دست بیاوریم اما نمی دانم چرا آنقدر 

بدشانس بودیم. به هرحال این تجربه ای 

شـــد که در فصل جاری بتوانیم بهتر 

عمل کنیم. 

فکر می کنـــی تیم رقیب 

می تواند به فینال لیگ 

قهرمانان برسد؟

فقط همین را می گویم که 

اســـتقلال افتخار حضور 

چهارباره را در فینال آسیا 

دارد و این مســـاله برای 

تازگی  اســـتقلالی ها  ما 

ندارد!
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 اخبار کوتاه

روزنوشت

یادمان حضور رهبر انقلاب در  ورزشگاه آزادی  

نشست خبری عبدالحمید احمدی، معاون فرهنگی و توسعه ورزش همگانی 

وزارت ورزش و جوانان با اصحاب رسانه به مناسبت هفته تربیت بدنی و ورزش، 

دیروز )سه شـــنبه( در سالن جلسات وزارت ورزش و جوانان برگزار شد. وی 

به عنوان رئیس ستاد هفته تربیت بدنی در این نشست گفت: »مقام  معظم 

رهبری اخیرا در ورزشگاه آزادی و در همایش بسیجیان حضور پیدا کردند 

که به همین  منظور، یادمانی را به مناسبت حضور ایشان در ورزشگاه آزادی 

در هفته تربیت بدنی در مجموعه ورزشی آزادی رونمایی خواهیم کرد.« 

ایران - بولیوی با حضور بانوان

مدتـــی قبل در »فرهیختگان« خبر دادیم که طی نامه امیر خادم، معاون 

پارلمانی وزارت ورزش به مراجع قضایی برای حل مشکل حضور بانوان در 

ورزشگاه ها اقداماتی صورت گرفته و ممکن است در نخستین گام، در بازی 

ایران برابر بولیوی شاهد حضور تماشاگران زن باشیم. دیروز و ساعتی قبل 

از بازی ایران و بولیوی تیم های ملی بانوان فوتبال و فوتسال به همراه ۱۰۰ 

هوادار از بانوان در کمپ تیم های ملی حضور داشتند تا بعد از کسب مجوز 

نهایی از مراجع ذی صلاح به سمت ورزشگاه آزادی حرکت کنند و در جایگاه 

مخصوص مستقر شوند. 

بازگشت امید و ژاوی

پرسپولیس و السد درحالی هفته دیگر بازی برگشت مرحله نیمه نهایی لیگ 

قهرمانان آسیا را برابر هم برگزار می کنند که در ترکیب هردو تیم بازیکنان 

مصدومی وجود داشـــت که شرایط بازی کردن را به دست آورده اند. امید 

عالیشاه که در بازی رفت مصدوم شد به شرایط ایده آل برگشته و طبق اعلام 

پزشکان پرسپولیس مشکلی برای بازی با السد ندارد. از سوی دیگر ژاوی 

ستاره اسپانیایی السد نیز که مصدوم شده بود به تمرینات تیم قطری برگشت 

تا مشخص شود او نیز مقابل پرسپولیس بازی خواهد کرد. 

قدوس نامزد جایزه گولدبولن سوئد؟

سایت فوتبال دیرکت سوئد در خبری نوشت: هرچند سامان قدوس تصمیم 

گرفت برای تیم ملی فوتبال ایران بازی کند اما او بیشتر یک سوئدی به حساب 

می آید. طبق شرایط باید نامزد کسب جایزه گولدبولن شود که تاکنون آن را 

فتح نکرده است. برخی بازیکنان هم در سالیان اخیر همانند ریخت دارای 

دو پاسپورت بودند. جایزه گولدبولن سوئد هرساله توسط روزنامه آفتون بلاد و 

فدراسیون فوتبال سوئد به بهترین بازیکن فوتبال این کشور تعلق می گیرد. 

زلاتان ابراهیموویچ با کسب ۱۱ جایزه گولدبولن رکوددار است. 

خروج نام ۲ ملی پوش از لیست برانکو

با تصمیم برانکو ایوانکوویچ، نام علیرضا بیرانوند و بشار رسن از لیست بازی 

پرسپولیس مقابل نود ارومیه در مرحله یک شانزدهم نهایی لیگ قهرمانان 

آســـیا خط خورد تا این بازیکنان با آمادگی کامل سرخ پوشـــان را در بازی 

برگشت مقابل السد که سه شنبه هفته آینده در ورزشگاه آزادی برگزار خواهد 

شد، همراهی کنند. 

پیرامون حضور بانوان
قفـــل  شـــده  اعـــلام 

درهای ورزشگاه آزادی 

باز شـــده تـــا خانم ها 

بتوانند مســـابقه آقایان 

را از نزدیـــک ببینند. به 

شـــخصه ملاحظاتی درمورد حضور بانوان در ورزشـــگاه ها دارم که در 

اینجا مطرحش می کنم. 

خبر حضور خانم ها در ورزشـــگاه آزادی بسیار خبر لذت بخشی است. 

دســـت کم برای آنها که می دانند حضور خانم هـــا می تواند به منظور 

بهبود محیط فرهنگی ورزشگاه مفید باشد. با این همه حضور خانم ها 

در ورزشـــگاه باید حتما با ملاحظاتی همراه باشد. روز بازی استقلال و 

السد، در ورزشگاه آزادی چیزی را دیدم که هیچ وقت از پشت شیشه های 

جایگاه خبرنگاران دیده نمی شـــد. مردمی کـــه بدترین و عریان ترین 

فحش ها را بر زبان می آورند و روی ســـکوها کله شـــان از اســـتعمال 

موادمخدر آنقدر داغ اســـت که دیگر هیچ حد و مرزی برای خود قائل 

نیســـتند. اعتقاد من بر این است که ورود خانم ها به ورزشگاه نباید در 

بازی های بزرگ صورت بگیرد. بازی با تیمی مثل بولیوی اتفاقا فرصت 

خوبی بود تا ورزشـــگاه را به صورت کامل به خانم ها واگذار می کردیم 

و به مردها یک روز اســـتراحت می دادیم. بررسی می کردیم که اگر یک 

روز ورزشـــگاه آزادی را به خانم ها واگذار کنیم، ورزشگاه پر می شود یا 

نه! بررسی می کردیم اگر ۱۰هزار خانم به ورزشگاه بیایند، چه می شد؟ 

چگونه می شود به آنها خدمات ارائه داد؟ برای رفت و آمد مشکل دارند 

یا ندارند؟ برای بازرسی و تفتیش معمول ورود به ورزشگاه، نیروی  تمرین 

کرده و کارآمد داریم یا نه؟

بحث وحشـــتناک بودن فضای ورزشـــگاه ها غیرقابل انکار است. باور 

نمی کنم بشـــود به خانم ها در بازی های بزرگ اجازه ورود داد مگر در 

یک منطقه محدود و کوچک که باز هم به وقت خروج کارشـــان دشوار 

می شـــود. باید برای ورود به ورزشـــگاه ها به گونـــه دیگری فکر کنیم. 

جدا کردن خانم ها از آقایان عاقلانه اســـت اما راه بهترش این است که 

بخشی از فضا را به خانواده اختصاص بدهیم. بگذاریم طبقه اول، طبقه 

خانوادگی باشد و طبقه بالا طبقه مجردها. 

قطعا متوجه هســـتم که قرار نیست به این زودی ها حضور خانم ها در 

ورزشـــگاه با ارقامی بیش از صد یا دویست نفر صورت بگیرد. قطعا گام 

نخست بسیار خوبی است اگرچه ترجیح می دادیم برای ورود خانم ها به 

ورزشگاه به دوست و آشنا مراجعه نمی شد و از طریق سایت بلیت فروشی 

صورت می گرفت. 

با وجود اینکه تیم فوتبال پرسپولیس باید اول آبان ماه بازی 

برگشت خود مقابل السد قطر را برگزار کند تا فینالیست غرب 

آسیا در لیگ قهرمانان آسیا مشخص شود اما مسئولان این 

باشگاه از حالا به استقبال فینالیست شدن تیم خود رفته  و 

کمیته هایـــی را در همین رابطه راه اندازی کرده اند. کمیته 

بازاریابی و کمیته تشریفات ازجمله این کمیته ها هستند که 

در باشگاه پرسپولیس فعال شده اما مسئولان این باشگاه 

علاقه ای برای رسانه ای شدن این موضوع نداشتند، چراکه 

نمی خواســـتند با این کار فشار را روی تیم خود زیاد کنند. 

با این حال نگاهی به افراد انتخاب شـــده برای کمیته های 

مذکور نشـــان می دهد بیش از آنکه ضوابط اهمیت داشته 

باشند روابط، تاثیرگذار بوده اند!

  سمت برای بستگان مدیرسابق

از باشـــگاه پرســـپولیس خبر می رســـد اقداماتی در این 

بـــاره انجـــام شـــده و برخـــی افراد کـــه البتـــه کمترین 

نقـــش را در فوتبال تا اینجا داشـــته اند بـــه عضویت این 

کمیته ها درآمده انـــد! به عنوان مثال فـــردی که از زمان 

مدیریت قبلی در باشگاه پرســـپولیس به دلیل ارتباطات 

خانوادگـــی ســـمت گرفتـــه حـــالا به عنـــوان مســـئول 

تشـــریفات باشـــگاه پرســـپولیس برای بازی فینال لیگ 

قهرمانان آســـیا انتخاب شده اســـت! این فرد )ح( که به 

خاطر خویشـــاوندی همســـرش با یکی از مسئولان سابق 

اما پرنفوذ پرســـپولیس به این باشـــگاه وصل شـــده، در 

مدیریـــت جدید هـــم کماکان در این باشـــگاه رفت و آمد 

دارد. وی که شـــاید در ســـابقه فوتبالی خود یک روز هم 

به عنـــوان بازیکن، فوتبال بازی نکـــرده در زمان مدیریت 

قبـــل به عنـــوان مســـئول آکادمی پرســـپولیس انتخاب 

شـــد و زمیـــن چمن مصنوعی ورزشـــگاه درفشـــی فر نیز 

در اختیـــار این فـــرد قرار گرفـــت که حاشـــیه هایی نیز 

به دنبال داشـــت. 

  یک رستوران دار هم هست

خبر رســـیده فـــرد مذکور به همراه یکی از دوســـتانش که 

رستوران دار است و ارتباطی با فوتبال ندارد و اتفاقا با یکی از 

مسئولان فعلی پرسپولیس هم رفاقت دارد، به عنوان مسئول 

تشـــریفات باشگاه پرسپولیس برای اســـتقبال از باشگاه 

الدحیل قطر انتخاب شده است! او حالا به عنوان مسئول 

کمیته تشریفات پرسپولیس برای بازی فینال لیگ قهرمانان 

آسیا انتخاب شده و مشخص نیست درحالی که قرار است 

حدود ۲۰۰ شخصیت مهم از کشورهای مختلف و مسئولان 

رده بالای فوتبال به تهران بیایند )درصورت فینالیست شدن 

پرســـپولیس( چطور این شخص می خواهد بدون کمترین 

تجربه این کار مهم و بزرگ را انجام دهد!

  برنده مزایده از حالا؟

یـــک اتفاق جالـــب دیگر هـــم درحال رخ دادن اســـت. 

درخصـــوص این فرد شـــنیده می شـــود که قرار اســـت 

در مزایده زمین چمن ورزشـــگاه درفشـــی فر هم شـــرکت 

کنـــد و احتمـــالا از حالا می تـــوان برنده ایـــن مزایده را 

نیـــز حـــدس زد. این طـــور کـــه به نظـــر می آیـــد قدرت 

این فرد هر روز در پرســـپولیس بیشـــتر از قبل می شـــود 

و انتقادهای مطرح شـــده نیز چندان تاثیرگذار نیســـت. 

  کمیته بازاریابی در اختیار مسئول سابق

برای کمیته بازاریابی پرســـپولیس هم فردی انتخاب شده 

که فعلا در باشـــگاه سمتی ندارد و به واسطه فعالیت های 

قبلی با مسئولان فعلی پرسپولیس در ارتباط است و توانسته 

چنین سمتی را بگیرد و درحالی که پرسپولیس نمی تواند 

طبق قانـــون از بازی فینال برای باشـــگاهش درآمدزایی 

کند، مشـــخص نیســـت که این فرد دقیقا قصد انجام چه 

کاری را دارد!

  روابط به جای ضوابط 

مسئولان باشگاه پرسپولیس درحالی این کمیته ها را تشکیل 

دادند کـــه از افراد باتجربه و پرنفوذی بـــرای انجام کارها 

اســـتفاده نشده و بیشتر به نظر می آید قصد مسئولان این 

بوده که از دوستان خود در این کمیته ها سود ببرند. در این 

بین حمیدرضا گرشاسبی، مدیرعامل پرسپولیس هم بخشی 

از قدرت انتخابی خـــود را به افراد زیرمجموعه خود داده و 

این موضوع باعث شده شاهد باشیم که اسامی بزرگی برای 

حضور در این کمیته ها انتخاب نشوند. 

  در مسیر مدیران قبلی

نکته جالب اینجاســـت که مدیران قبلی پرســـپولیس در 

بســـیاری از تصمیمات خود عملکرد حرفه ای و مناســـبی 

نداشـــتند و به خاطـــر نتایج خوبی که برانکو برای شـــان 

می گرفـــت تا حدی درحاشـــیه امنیت قرار داشـــتند اما 

درنهایت رفتنی شـــدند و حالا هم کســـی از موفقیت شان 

صحبـــت نمی کند. به نظر می رســـد مدیران فعلی هم در 

برخی تصمیمات خود مشابه مدیران قبلی عمل می کنند 

و شـــاید دیری نپاید که آنها هم به سرنوشت مدیران قبلی 

پرسپولیس دچار شوند و بهتر است از اتفاقاتی که در گذشته 

رخ داده، درس بگیرند!

فامیل مسئول سابق و یک رستوران دار در پرسپولیس پست گرفتند

گرشاسبی و رفقا در مسیر طاهری و رفقا!  

جای السد ما باید با پرسپولیس بازی می کردیم  

زکی پور:  فینال آسیا برای ما استقلالی ها تازگی ندارد

گفت وگوی »فرهیختگان« با داور زن ایرانی فینال المپیک جوانان  

ناظمی:  فیفا به حجابم احترام گذاشت و کمرنگم نکرد

برای اولین بار مســـابقات فوتســـال بین رشته های 

المپیکی قرار گرفت و این رشـــته ورزشی از المپیک 

جوانـــان ۲۰۱8 آرژانتیـــن در هردو بخش دختران و 

پســـران اســـتارت خورد اما نکته اصلی آن قضاوت 

گلاره ناظمـــی، بانـــوی ایرانـــی در ایـــن رقابت ها 

بود کـــه به عنوان یک چهـــره افتخارآفریـــن ایرانی 

خبرســـاز شـــد و برای قضاوت فینال  مسابقات نیز 

انتخاب شـــد.  گفت وگوی »فرهیختگان« با ناظمی 

را در ادامـــه می خوانید.

مسابقات المپیک جوانان در چه سطحی است؟

سطح مسابقات بسیار بالاست و انگار بازی ها در رده 

سنی بزرگسالان برگزار می شود. برگزاری نیز در سطح 

حرفـــه ای بوده و همه اقداماتـــی که برای دیدارهای 

جهانی و بین المللی انجام می شود را در اولین دوره 

رقابت ها نیز شاهدش هستیم. 

چند قضاوت را تا امروز انجام داده اید؟

چهـــار بازی را تا امـــروز قضاوت کـــرده ام ولی برای 

نیمه نهایی مســـابقات برای مـــن ابلاغی نیامد. این 

موضوع نشان دهنده آن بود که برای قضاوت رده بندی 

یا فینال مدنظر باشم! البته داوران حاضر در رقابت ها 

همه از بهترین های قاره خود هستند من به نوبه خود 

ســـعی می کنم تا روز پایانی رقابت ها به بهترین نحو 

ممکن کارم را انجام دهم. 

برای قضاوت فینال هم انتخاب شدید.

اینجـــا همـــه داوران تا ایـــن لحظه خـــوب بودند و 

قضاوت های خوبی داشـــتند. با توجه به اینکه بازی 

افتتاحیه را سوت زدم  و خوشحالم که فینال را هم به 

من دادند. خداروشکر همه چیز برای من عالی بوده 

و ان شاءالله که از من راضی هستند.  

تیم المپیک فوتسال ایران با رهبری علی صانعی 

دو مسابقه خود را با پیروزی های پرگل پشت سر 

گذاشـــت. در بازی با جزایر ســـلیمان 9-2 پیروز 

شـــد و تیم کاســـتاریکا را هم 9-3 برد اما به دلیل 

باخت در برابر تیم های برزیل و روســـیه از جدول 

بازی ها حذف شد.  دیدارهای تیم ملی را از نزدیک 

تماشا کردید؟

بلـــه بازی های تیم ملی را دیده ام. تیم ایران در برابر 

روســـیه ارائه گر بازی خوبی بود و جدال ســـفت و 

نفســـگیری با تیم حریف داشت؛ نتیجه بازی این 

را نشـــان می دهد و شاید اگر شرایط بازی به سود 

ایران می شـــد بچه های تیم ملـــی بازی را می بردند. 

شکســـت در برابر برزیل و روسیه عجیب نبود، چراکه 

این دو تیم از بهترین های جهان هستند. 

حجاب شما هم گویا توجهات را جلب کرده است!

شـــاید در کنفدراســـیون فوتبال آسیا به خاطر تعدد 

کشورهای مسلمان و مســـلمانانی که فوتبال بازی 

می کنند، موضـــوع عجیبی نباشـــد و این موضوع 

پذیرفته شـــده و آشـــناتر از ســـایر کنفدراسیون ها 

باشـــد. اما اینجا ایـــن موضوع بـــرای برخی جالب 

و حتـــی عجیب بود امـــا مهم این بـــود که حجاب 

مـــن موردتاییـــد فیفا قـــرار گفت و آنهـــا به حجاب 

من احترام گذاشـــتند و این طور نبـــود که به خاطر 

حجابـــم بخواهند مـــن را کمرنگ کـــرده و قضاوت 

کمتری به من بدهند و خداروشـــکر فقط براســـاس 

نمرات داوری ام مـــن را قضاوت کردند. 

از فضای شهر آرژانتین برایمان صحبت کنید. 

اینجا مردم بی نهایت فوتبال دوســـت هســـتند و در 

پارک های بوئنوس آیرس از همه قشـــر و سن و سال 

مردم درحال بازی فوتبال هستند. آرژانتینی ها بسیار 

خونگرم هســـتند و با وجود فاصله زیاد دو کشور، آنها 

را مثل مردم ایران خونگرم دیدم. 

چقدر توجهات در این کشـــور معطوف بزرگانی 

مثل مسی و مارادوناست؟

در تمامی فروشگاه ها بدون اســـتثنا لباس مسی را 

می فروشـــند و حتی در استراحتگاه های فدراسیون 

فوتبال این کشور عکس مسی وجود دارد و این موضوع 

برایم بسیار جالب توجه و عجیب بود!

  گفت وگو  گفت وگو

هومن جعفری
روزنامه نگار
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مهدی محمدی
دبیرگروه ورزش

حسن بابازاده
روزنامه نگار
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